
(Táto strana je neoddeliteľnou súčasťou prepisu zvukového záznamu zo 16. Miestneho 
zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré Mesto, konaného 15. júna 2020). 

Overovatelia: 

MUDr. Peter OSUSKÝ, CSc. 

Mgr. art. Dana KLEINERT 

Ing. Martin ML ÝNEK 
prednosta Miestneho úradu 
mestskej časti Bratislava-Staré Mesto 

~ 



Prepis zvukového záznamu zo 16. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva 

mestskej časti Bratislava-Staré Mesto zo dňa 15.06.2020 

JIC<kfffr:i /,!~/UV 
Vypracovala: Mgr. Viera Sabolová 



1

Ing. arch. Zuzana Aufrichtová, starostka mestskej časti Bratislava-Staré Mesto:

Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci. Otváram šestnáste zasadnutie

Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Staré Mesto v mimoriadnom termíne, na

ktorom vás vítam. Vychádzajúc z prezenčnej listiny konštatujem, že zasadnutie je

uznášaniaschopné. Svoju účasť na dnešnom rokovaní ospravedlnili pani poslankyňa

Ležovičová zo zdravotných dôvodov, pán poslanec Gruska, ktorý je odcestovaný mimo

Bratislavy, pán poslanec Mikulášek z pracovných dôvodov a pán poslanec Palko z pracovných

dôvodov. Najprv budeme hlasovať o návrhu programu dnešného zasadnutia, ktorý bol

zverejnený na úradnej tabuli na web sídle mestskej časti od 27.05.2020. Poprosím vás, aby ste

sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za je 14 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovali 2. Program

dnešného zastupiteľstva bol schválený. V prípade, ak by boli nejaké zmeny programu, budeme

o tom hlasovať zvlášť ku každému návrhu zasadnutia je potrebný súhlas nadpolovičnej väčšiny

všetkých poslancov. Dávam návrh na doplnenie programu rokovania miestneho zastupiteľstva

o bod č. 2, ktorým je Návrh na udelenie čestného občianstva mestskej časti Bratislava-Staré

Mesto. Poprosím poslancov, aby hlasovali o tejto navrhnutej zmene. K bodu č. 2, či zaradíme

do dnešného rokovania návrh na udelenie čestného občianstva.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 15 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 1, bod č. 2 je

zaradený do dnešného programu. Má niekto z poslancov ďalší návrhu na zmenu programu?

Pokiaľ nie, pristúpime k formálnym záležitostiam.

Členmi predsedníctva sú zástupcovia starostky, magistra Martina Uličná a magister

architekt Miroslav Vrábel. Do návrhovej komisie odporúčam určiť poslancov pána Ažaltoviča,

pána Dostála a pani Dojčánovú. Ak súhlasíte teda, prosím, aby sme prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:
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Konštatujem, že za bolo 16 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0, návrhová

komisia v zložení navrhnutá bola schválená. Poprosím návrhovú komisiu, aby zaujala svoje

miesta.

Za overovateľov zápisnice odporúčam pána poslanca Osuského a pani poslankyňu

Kleinert. Za overovateľov. Poprosím teda keď má niekto doplňujúce návrhy, aby sa prihlásil.

Pokiaľ nie, tak poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 16 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0, overovateľov

zápisnice sme zvolili podľa odporúčania.

Poprosím poslancov, aby sa do dopĺňania uznesení alebo návrhu na ich zmenu zapájali

písomnou formou. Vážení prítomní, pristúpime teraz k prerokovaniu bodov programu. Ako bod

č. 1 je Návrh na nájom časti pozemku parcelné číslo 10374/2 medzi ulicami Bernolákova a

Legionárska ako prípad hodný osobitného zreteľa.

1. Návrh na nájom časti pozemku parc. č. 10374/2 medzi ulicami Bernolákova a

Legionárska ako prípad hodný osobitného zreteľa

Starostka:

Úvodné slovo som si zobrala ja, aj keby boli potrebné nejaké konkrétne doplnenia, tak

vieme povolať teda zodpovedných pracovníkov z oddelenia, ktoré pripravovalo takú tú

technickú časť materiálu. Jedná sa o projekt, ktorý je výsledkom viacerých rokovaní, myslím,

že v rámci komisií sme si prešli a vysvetlili si dôvody, ktoré možno neboli teda na

predchádzajúcom zastupiteľstve správne komunikované. Tomuto sa teda chcem do budúcna

vyhnúť a naozaj si uvedomujem, že verejný priestor je vec, ktorej treba veľmi citlivo a veľmi

otvorene komunikovať. To, že nastali možno nejaké dôvody, prečo sa tá komunikácia neudiala

sú naozaj objektívne a je to v podstate vis maior, s ktorým nikto nepočítal, že budeme vystavení

ako spoločnosť mimoriadnej situácii a stavu, v ktorom nebolo možné stretávanie sa a teda

prezenčné alebo stretávanie sa aj formou rôznych komunikácií na úrovni s verejnosťou, s

poslancami a podobne.

Jedna sa o projekt, ktorý je unikátny vo veci nového prístupu k tomu, ako možno

základné alebo materské školstvo v tomto prípade teda ide o materskú školu ako možno

pristúpiť k prevádzkovaniu takýchto zariadení a keďže Slovenská technická univerzita
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dlhodobo pripravuje projekt zriadenia univerzitnej škôlky, ktorá vzhľadom na platnú legislatívu

nie je možné ju zaradiť ani medzi zriaďovateľa obec ani zriaďovateľa cirkev, tak v podstate má

označenie súkromná materská škola ale budú sa myslím, že iniciovať aj rokovania na úrovni

Ministerstva školstva o tom, aby mohol byť jedným zo zriaďovateľov materských škôl aj

univerzita. Je to v podstate model, ktorý je aj vo svete bežný. Od rozhodnutia tohto, ktoré je

pilotným projektom z Materskej školy Stubačik bude závisieť aj to, ako pristúpia iné univerzity

a vysoké školy na území Slovenska. Vieme, že aj Univerzita Komenského takisto vysoká škola

v Žiline a v rôznych iných častiach Slovenska čaká na to nakoľko bude tento projekt úspešný.

Stojíme teda pred rozhodnutím vytvoriť možnosti alebo vytvoriť potenciál pre uskutočnenie

tohto plánu na tejto úrovni spísané memorandum Slovenskej technickej univerzity s hlavným

mestom, ktoré podporuje túto iniciatívu a takisto memorandum o spolupráci so Starým Mestom,

ktoré takisto sa vlastne pridalo ruku k tomu, aby tento projekt mohol byť aj pre obyvateľov

Starého Mesta a návštevníkov Starého Mesta, ktorí túto časť navštívia jedným kvalitným

verejným priestorom, ktorý bude teda slúžiť pre širokú verejnosť. Ja by som, ak bude potrebné,

zodpovedala otázky. Myslím teda, že bolo doplnené to, čo bolo požadované zo strany poslancov

na lepšiu prezentáciu toho, aký ten zásah alebo aká tá realizácia bude mať vplyv. Preto bolo zo

strany Slovenskej technickej univerzity doplnená projektová dokumentácia, vizualizácia teda v

podstate o lepšie vysvetlenie toho, aká investícia alebo aký zámer na tomto území na pozemku

10374/2 sa bude realizovať. Otváram diskusiu k tomuto bodu.

Do diskusie sa prihlásil poslanec Berka.

Poslanec Mgr. art. Berka:

Ďakujem pekne za slovo. Vzhľadom k tomu, že som bol jeden z tých poslancov, ktorí

vyjadrili nejaké pochybnosti a námietky na minulom zastupiteľstve, tak chcem len informovať

mojich kolegov, že to, čo mne osobne chýbalo v prípade tohto materiálu bolo viac informácií o

jednotlivých súvislostiach. Takže v priebehu posledných dvoch týždňov som tomu venoval

nejaký čas a energiu, aby som toto vlastne doplnil. Takisto som inicioval tento toto jednanie aj

na úrovni mesta a majetkového oddelenia mesta nakoľko mi na srdci ležalo práve tá otázka,

prečo by nebolo lepšie umiestniť toto ihrisko na tom priľahlom pozemku v tesnej blízkosti

vstupu do škôlky. Ja v tomto ďalej neviem skúmať ale to jeden z takých najdôležitejších

argumentov, ktorý padol bol ten, že umiestnenie ihriska na tomto pozemku by údajne nespĺňalo

svetlo-technické požiadavky, tým pádom som ďalej sa tomu prestal v podstate venovať s tým,

že rešpektoval som to rozhodnutie, ktoré teraz máme na stole, avšak len chcem povedať, že

mesto po možno nejakej úvodnej nečinnosti v tejto fáze bolo pripravené spolupracovať aj s

STU a hľadať riešenie na tomto pozemku len vzhľadom k tým informáciám, ktoré sa týkajú
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svetlotechniky a nemožnosti trvalého umiestnenia tohto ihriska, tak asi to nemalo ďalej zmysel

rozvíjať tento nápad. Čiže len informujem kolegov, že čo prebehlo posledné dva týždne a tým

pádom tento návrh zrejme podporím. Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem. Máme tu ešte žiadosť o prihlásenie sa do diskusie pána Kováča, ktorý

zastupuje cirkevný zbor, ktorý pôsobí v tomto území. Bolo to v podstate tá žiadosť ešte pred

diskusiou ak sa dohodneme, tak tu môže vystúpiť teraz alebo ešte dáme poslanca Vagača, ktorý

je v diskusii a potom vlastne na záver by vystúpil pán Kováč. Takže odovzdávam slovo pánovi

Vagačovi.

Poslanec Ing. Vagač:

Ďakujem pekne. Ja by som len potreboval počuť respektíve, aby sme si znova

zadefinovali to, čo sme minule hovorili tú by som povedal tú verejnú prístupnosť toho. Čiže

chcel by som, aby to tu zaznelo už nebudem teraz dávať pozmeňovací návrh, lebo nie je to v

tom materiáli ale ak to je v tom zmysle, že si to potvrdíme, že naozaj tie poobedia budú pre

verejnosť aj tie víkendy, aby sa to ihrisko mohlo využívať tými ľuďmi, tak je to, čo sledujeme,

takže to by som bol rád, keby zaznelo dneska. A potom môžeme aj teda potvrdiť, že som sedel

s pani starostkou, že sme si prechádzali tie veci a zazneli z tvojej strany významné skutočnosti.

Možno by bolo dobre, keby si povedala aj tie širšie veci, ktoré si hovorila mne, lebo sa mi zdali,

že presahujú rámec len tohto malého ihriska a vlastne celého verejného priestoru o čo nám išlo.

Čiže možnože ak môžeš skús aj ostatných poinformovať, lebo mne sa to zdalo celkom

zaujímavé v rámci celého toho priestoru. Ďakujem pekne.

Starostka:

Ďakujem. Áno, ten záväzok je v podstate by som povedala, že sa stal pre toto

zastupiteľstvo základnou podmienkou pri osobitnom zreteli na priestor, ktorý je verejný a aj ten

je verejný, že musí byť sprístupnení verejnosti. Tu to máme v podstate dohodnuté podmienky,

ktoré by mali byť po prevádzke materskej škôlky, keďže je tam správca internátu vie v podstate

zabezpečiť uzamykanie tohto priestoru. Môžeme si naozaj diskutovať o tom, že či to bude o 7

o 8 alebo letný režim, zimný režim. V podstate to už máme nejakým spôsobom vyskúšané ako

fungujú detské ihriská, ktoré sú takto, že majú vlastne nejakého správcu, ktorý to kontroluje a

rovnako cez víkendy. Je to veľká pridaná hodnota tohto projektu, pretože nevytvára uzavretý

priestor ale je to priestor, ktorý celým tým okolím môže byť využívaný. Z hľadiska celkového

riešenia verejného priestoru, ktorý toto územie vytvára, tak je tam v podstate novovybudovaná

obytná štvrť Steinu, ktorá má aj širší alebo teda by som povedala nad lokálny význam. Takisto

súčasťou tohto areálu je nový kostol evanjelický, ktorý má veľmi myslím si, že vzťahuje a je



5

veľmi takým miestom, ktoré sústreďuje ľudí z okolia a vytvára aj aktivity, ktoré majú ako

pridanú hodnotu pre ten komunitný život. Tak isto teraz tam je tá Spilka, ktorá bude mať takisto

vlastne tiež nejaké aktivity. Bude to priestor, ktorý je novým priestorom na území Starého

Mesta a jeho počin alebo teda vôbec nejaký rozvoj nastal už v podstate v tom predchádzajúcom

období, keď sa tam budovali alebo teda v rámci povolených realizácií vybudovali nové bytové

domy  a  taktiež  došlo  k  úprave  Kmeťovho  námestia,  ktoré  bolo  dovtedy  takým  hluchým

miestom a stalo sa realizáciou úspešnou realizáciou, ktorá už bola vlastne predzvesťou toho,

ako sa bude pristupovať k verejnému priestoru alebo ako sa vyžaduje pristupovať k verejnému

priestoru. To znamená, že spolupráca komunít, ľudí, ktorí bývajú v tom okolí, spolupráca

prípadne nejakého súkromného sektora, ktorý vie prispieť a takisto ten dozor alebo teda dohľad

nad tým zo strany mestskej časti, keďže ide o verejný priestor, ktorý je v správe mestskej časti.

To, že súčasťou povolenia bolo aj vybudovanie tohto verejného parku, ktorý tvorí kvázi akože

predpolie alebo teda je to, keď vieme ako územne podľa katastra, tak je tam vybudovaná časť

verejnej úpravy, ktorá je verejne prístupná ale je dodnes teda v súkromnom vlastníctve. Za tým

nasleduje pozemok, ktorý je betónovou plochou, ktorá je fakt, že zanedbaná a ostala v podstate

tak, že visieť v rámci toho konceptu, keďže ten investor v tomto prípade YIT nebol zaviazaný

zrealizovať viac ako to, zrealizoval čo je vlastne úplne logické, naplnil tie podmienky, ktoré

mal zadefinované. Potom je územie, ktoré prislúcha k novému evanjelickému kostolu. Snahou

a v podstate celoročnou investíciou do rokovaní, ktoré boli viacnásobné možnože to fakt si

potvrdiť bolo nájsť jednotný a nejaký sceľujúci koncept pre toto územie a práve preto, že

Stubačik mal vyrokované realizáciu tohto detského ihriska, ktoré je nutnosťou pre materskú

škôlku, mal to vyrokované, že bude realizované na tej časti verejného priestranstva, ktoré je na

súkromnom pozemku. Nezdalo sa mi toto ako úplne najšťastnejšie riešenie práve z pohľadu

verejného priestoru a keďže hneď za tým bola tá betónová plocha, ktorá je, že zanedbaná,

investície na ňu nie sú, tak sme najskôr museli vyrokovať s hlavným mestom zverenie tohto

pozemku na Staré Mesto. To sa podarilo v podstate asi aj s podporou staromestských mestských

poslancov, tento pozemok bol zverený Starému Mestu a potom, keď už sme mali v podstate

správu nad týmto pozemkom, tak sme mohli pristúpiť k rokovaniam, ako vlastne sceliť alebo

zjednotiť toho územie. A tam je viacej projektov, ktoré sa naozaj ukazujú, že by toto mohol byť

spoločný projekt, dokonca by som povedala, že až tak nevídaný v tom, že je to spojenie

súkromného sektora, spojenie akademickej obce, spojenie v podstate cirkevného zboru a

spojenie aj mesta aj mestskej časti. V podstate, že také, že tu to dôjde ku kompaktnej dohode.

Uvidíme podľa finančných možností. Je pravda, že to čo nás čaká možno zasiahne trochu do

toho, ako rozšafne sa bude môcť realizovať tie zámery ale určite chceme prepojiť v čo najkratšej
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dobe, to znamená možno do konca tohto roku prepojiť jednou líniou, koridorom, ktorý bude

spájať Kmeťove námestie až kostol, teda po nový evanjelický kostol. Ďalej súčasťou tých

rokovaní bolo, že v podstate súkromný investor vyjadril najskôr snahu predať tento pozemok

mestskej časti alebo mestu nakoľko mestskej časti ani mesto nedisponuje v podstate takýmito

prostriedkami na zakupovanie, tak nakoniec dospel k dohode, že by vedel darovať alebo

venovať za určitých podmienok tento upravený verejný priestor mestskej časti. Takže my v

podstate získame park, o ktorý sa ale budeme musieť patrične starať a za to vlastne

dorealizovať, aby to bolo kompaktné, tak vlastne dorealizujeme tú druhú časť, lebo jednu časť

bude riešiť ihrisko alebo teda dvor pre materskú školu a druhá časť je stále teda tá betónová

plocha a tam budeme hľadať, že urýchlené riešenie na to, aby sme vedeli vytvoriť niečo, čo

bude uspokojivé.

Keďže sme teda tak dali sa poradiť, tak teraz by som poprosila pána Kováča a potom

pani poslankyňa Hitková.

Ing. Kováč, Cirkevný zbor ECAV:

Dobrý deň, pani starostka, vážení poslanci, som veľmi rád, že môžem pred vás vystúpiť.

Chcel by som len nadviazať na to, čo povedala pani starostka, že veľa rokov sa už snažíme, aby

sa zveľadil ten priestor verejný medzi Kmeťovým námestím a naším kostolom na Legionárskej.

Na Legionárskej je náš kostol už viac ako 85 rokov, jeho architektom bol pán Harminc a od

začiatku jeho víziou bolo to, že preto otočil ten kostol tak ako ho otočil, že ten východ z kostola

bude nasmerovaný do verejného parku. Ja by som vám chcel aj poďakovať, že vlastne týmto

riešením prispejete k tomu, že bude skutočne ten park aj zachovaný a vlastne aj po celej výstave

toho komplexu Stein sa celý tento verejný vlastne zachoval. Sme radi, že má zelenú formu ešte

a my sa snažíme v cirkevnom zbore ešte doriešiť jednu vec to, že už asi 7 rokov intenzívne

komunikujeme s magistrátom ohľadne zámeny pozemkov, pretože okolo toho nášho kostola

bezprostredne sa nachádzajú parcely hlavného mesta, paradoxne zase náš cirkevný zbor má

hneď vedľa na Račianskom mýte 1 hektár územia, ktorý ponúkame mestu na zámenu, pretože

zase mesto ho nadobudne a tam môže skutočne vzniknúť impozantný verejný priestor po

revitalizácii. To je vlastne od toho Račianského mýta smerom po Račianskej ulici viete taká tá

zelená časť. Takže to je dlhodobý proces a sme radi, že s magistrátom sme našli spoločnú reč,

že áno, že je to vo verejnom priestore, hlavnému mestu to pomôže doriešiť nejaké dopravné

projekty na tom Račianskom mýte a tak ďalej pre cyklistov. Takže sme radi a chcel som len

teda potvrdiť, že vítame ten zámer na tomto mieste tak, ako to aj navrhla pani starostka,

umiestniť toto ihrisko alebo škôlku ako to nazveme. Vítame aj spoluprácu so Slovenskou

technickou univerzitou s pánom docentom Štibrányim komunikovali sme už na jeseň minulého
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roku.  Nám sa  to  zdá  byť logické  a  zdá  sa  nám to  ako  dobré  riešenie,  lepšie  ako  to,  čo bolo

predtým, že radšej využime tú plochu betónovú a zachovajme tu krásny trávnik to, čo tam

vzniklo a možno pri tých už technických detailoch vieme dodebatovať ako tie jednotlivé plochy

naviazať, prepojiť to už je taká debata skôr pre tých technikov, ktorí sa tým majú zaoberať.

Takže ďakujem vám za pozornosť. Prajem vám pekné rokovanie a ďakujem ešte raz za

podporu.

Starostka:

Faktickou, pán poslanec Vagač.

Poslanec Ing. Vagač:

Ja by som ešte chcel zareagovať teda na vás, že keby ste vedeli teda nám povedať, že čo

teda cirkev teda plánuje, lebo tým pádom, že postupujeme s tým verejným priestorom

z Kmeťoveho až ku kostolu a vy teda zameníte tie pozemky, keď sa to teda podarí, že čo teda

vaša cirkev teda v rámci tohoto nášho sledovania kvality verejného priestoru plánuje, aby sme

to teda počuli od vás. Ďakujem.

Ing. Kováč, Cirkevný zbor ECAV:

Áno, veľmi rád to poviem stručne, fakticky, prvá vec, ktorá je, že je náš zámer prepojiť

to Kmeťove námestie s novým kostolom tou promenádou, ktorá vznikla. Musím povedať, že

vlastne my sme sa rozprávali ešte s inžinierom Kubíkom, keď mal celý ten projekt Stein ešte

na papieroch nakreslené štíty, takže vlastne už vtedy sme s ním o tom debatovali. On si sám

uvedomoval,  že  ten  priestor  je  potrebné  posilniť v  tejto  časti  a  dokonca  v  určitom momente

nejak bol to asi rok 2014 ešte ustúpili so svojou výstavbou o nejakých ja neviem o päť šesť

metrov tak, aby to ešte viacej rozšírilo a nakoniec sme to teda kvitovali. Takže vlastne tá finálna

podoba bola tomu parku daná, keď do toho vstúpil opravte ma pán architekt Búdan možno im

pomáhal nejakým spôsobom to rozkresliť. Takže oni vlastne našli nejakú tú formu a my sme

vlastne  povedali,  že  čo je  pre  nás  dôležité,  že  vlastne  aj  pred  naším kostolom,  neviem či  to

poznáte tam, tak tá plocha má veľa handicapov. Ono to ešte dávno pred tým to bolo miesto, kde

parkovali autá, hrozne prehustené. Z celého okolia úplne neregulované. Tam bol problém aj s

kriminalitou. Takže vlastne my sme privítali, že vzniká tento park, že to aj ten projektant toho

Steinu akože pripustil, hej poďme touto cestou. A my sme začali s tou revitalizáciou toho nášho

okolia kostola, čo už máme rozpracované. Chceme napríklad aj riešiť výmenu stromov okolo

kostola, pretože terajšie stromy sú rýchlo-rastúce, sú veľmi nevhodné. Oni majú také široké

(nezrozumiteľné) čo sa takto ženú, že prakticky zasahuje aj do tej fasády. Máme to legálne

akože už aj odsúhlasené. Dáme tam krásne tieto stĺpovité hrušky. Veľké vyrastené stromy budú

rásť okolo toho kostola. Robíme bezbariérovú rampu pre imobilných alebo tých, čo majú
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problém  s  chodením.  To  sme  štyri  roky  riešili  na  pamiatkovom  úrade.  Máme  to  finálne

odsúhlasené, takže ideme aj do toho. Z boku kostola veľmi nenápadným spôsobom bude

urobená taká bezbariérová rampa pre tých, čo majú problémy s chodením. Chceme využiť aj

ten priestor na to, aby sa posilnila bezbariérovosť. Neviem opäť či ten priestor poznáte, tam sa

nachádzajú dosť vysoké obrubníky. Viete, že aj pre dieťa aj pre staršieho proste 20 centimetrový

obrubník, to je proste prekážka. Je tam síce trávnik na ňom hej, že my si myslíme, že tam je

potom prepojený spoločným tým centrálnym chodníkom. Riešiť tú bezbariérovosť, aby

fakticky ľudia nemali ten problém, dokonca aj kvôli cyklistom je to dobré a chceli by sme ešte

posilniť trošku, zvažujeme akým spôsobom to urobiť nejaké vodozádržné opatrenia, lebo je to

aj dosť veľká plocha, takže trošku, aby tam tá voda aj vsiakovala, aby sa aj využila. Máme tam

aj taký vnútorný blok celkom pekný. Tam sme robili revitalizáciu. Teraz sme tam trošku

zveľadili to stojisko kontajnerov. Ono sa už trošičku pripodobňujeme tomu okoliu a veľmi sme

dbali na komunikáciu s mestom v tom, že mesto teraz riešilo nejakú výsadbu stromov na tom

zelenom páse  na  Legionárskej  ulici.  Takže  tam sme sa  snažili  ešte,  aby  to  nejak  sa  parkovo

upravilo. Takže tých vecí bolo viacero a samozrejme chceme, aby aj tá časť, ktorá tam je teda

mala trošku lepší vzhľad. Bola prepojená. Takže asi tak.

Starostka:

Ešte pán poslanec Vagač?

Poslanec Ing. Vagač:

… totižto teraz je tam také veľké parkovisko a parkovanie a tak ďalej, že či teda

plánujete to urobiť ako verejný priestor alebo to chcete ponechať ako parkovisko. To je pre mňa

otázka, lebo toto je zásadná vec toho problému toho priestoru.

Ing. Kováč, Cirkevný zbor ECAV:

Ten problém je presne taký ako hovoríte, že je to vlastne nekontrolovateľné parkovanie

ktokoľvek tam príde. My máme ten problém, že tam vlastne nemôžu zaparkovať ani ľudia, keď

prídu do kostola. Včera bol, v sobotu bol pohreb ani tí, čo prišli na pohreb nemali problém.

Museli sme tam kvôli ako tej pohrebnej službe hej blokovať to. Dávať tam nejaké europalety.

To znamená, že náš zámer je taký, že po tej zámene alebo keby v prvej fáze to bolo nejaký

prenájom len toho pozemku od mesta, tak by nejaká regulácia tam nastala hej? My máme 30

bytov  len  chcem povedať v  tom zborom dome,  čo je  vedľa.  To  znamená,  že  my sme úplne

legálni Staromešťania to tak poviem. Máme fakticky teda aj priestor taký potrebný na nejaké

to zaparkovanie ale aj pre (nezrozumiteľné). Takže chceme tam dať nejakú taký balans toho,

aby sa to uvoľnilo naopak práve pre tú komunikáciu. Lebo tam, kde bude ten trávny chodník

tam sa nebude môcť parkovať. Takže to odľahčí.
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Starostka:

Ja by som povedala, že dostaňme sa k tomuto na komisii a teraz sme v tej časti

osobitného zreteľa. Úplne rozumiem tým otázkam, dokonca by som povedala, že bude aj dobré

tú našu časť, ktorá nás bude čakať tá realizácia v rámci územno-plánovacej komisie alebo teda

možno  aj  teda  komisií,  ktoré  budú  mať záujem  alebo  poslancov,  ktorí  budú  mať záujem  sa

zúčastniť, či to budeme separe rozoberať, lebo teraz nebudeme projektovať v podstate územie,

ktoré nie je predmetom rokovania.

Poslankyňa Hitková je prihlásená do diskusie.

Poslankyňa Mgr. Hitková, PhD.:

Ja by som len chcela povedať, že ja som komunikovala viackrát s pánom docentom

Štibrányim. Ja ten projekt veľmi vítam a podporujem. Ja som nesmierne vďačná, že sme dostali

nový nákres, keby niekto ešte stále mal pochybnosti ale pán Mikulášek, ktorý sa na to pýtal tu

dneska nie je. Na strane 4 vlastne sme dostali ten zákres toho konkrétneho alebo tej konkrétnej

časti  toho  pozemku,  o  ktorú  sa  jedná  a  tam  už  je  krásne  vidieť,  že  naozaj  reálne  zostal

nedotknutý ten koridor až po ten kostol. Takže, keby ešte niekto stále mal pochybnosti, tak je

to strana 4 a je tam krásne vidieť, že ostáva ten prechod až k tomu kostolu. Takže ja určite

budem dneska hlasovať za. Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem veľmi pekne. Nakoľko nie je nikto ďalší prihlásený do diskusie, ukončujem

diskusiu k bodu č. 1 a odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Ažaltovič:

… predložené.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali. Jedná

sa o osobitný zreteľ, to znamená 16 zo všetkých prítomných musí.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 20 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Návrh na

časti pozemku 10374/2 bol schválený. Ďakujem poslancom a verím teda, že vytvoríme nový

verejný priestor kvality. Otváram bod č. 2, ktorým je Návrh na udelenie čestného občianstva

mestskej časti Bratislava-Staré Mesto.
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2. Návrh na udelenie čestného občianstva mestskej časti Bratislava-Staré Mesto

Starostka:

O úvodné slovo k predloženému návrhu poprosím inžiniera Husku, ktorý je vedúci

oddeleniu kultúry.

Ing. Huska, vedúci oddelenia kultúry:

Milá pani starostka, vážení prítomní, návrh na udelenie čestného občianstva mestskej

časti Bratislava-Staré Mesto sa tu v zastupiteľstve objavuje po šiestich rokoch. Prvýkrát sme ho

udelili v roku 2014. Možnosť udeliť čestného občianstva našej mestskej časti vychádza z

uznesenia číslo 33 z roku 2014, ktorým boli prijaté zásady teda postup pri oceňovaní

významných Staromešťanov a osôb, ktoré sa zaslúžili o Staré Mesto, postup. A druhou

samozrejme nutnou podmienkou je nominácia vhodnej osoby, ktorá si takéto vysoké ocenenie

zaslúži. Tento bod bol takisto splnený návrhom skupiny poslancov, teda dvojice pán Osuský,

pán Dostál a tento návrh si následne osvojila aj pani starostka, ktorá je aj predkladateľom tohoto

materiálu. Postup má samozrejme aj svoje ďalšie podmienky, ktoré boli splnené. Jedným z nich

bolo vymenovanie výberovej komisie, ktorá bola teda vymenovaná. Jej zasadnutie a jej

odsúhlasenie hlasovaním. Všetky tieto tri javy sa stali. Výberová komisia bola stanovená,

zasadla minulý týždeň a jednomyseľne hlasovaním odsúhlasila, aby takýto návrh mohol k vám

ísť do zastupiteľstva. V komisii bola pani poslankyňa Španková, pán Gruska, pán Boháč za

poslancov a za úrad to bol pán Medelský a ja Huska, teda za oddelenie kultúry. Z tohto stretnutia

sa spravil zápis, ktorý je priložený k materiálu a čo vlastne umožňuje vám ako poslancom

miestneho zastupiteľstva, pretože to je vaša právomoc odsúhlasiť takýto návrh. Návrh bol

navrhnutý veľvyslancovi aj keď oni to volajú, že vedúci kancelárie Taipejskej reprezentačnej

kancelárie pánovi Larry Tsengovi, ktorý v najbližšom mesiaci končí po piatich rokov svoju

diplomatickú misiu na Slovensku a teda v Bratislave. Pán Tseng je „Staromešťan“. Sídli tuto

kúsok od nás na Mostovej ulici a zároveň v materiáli je priložené všetky jeho zásluhy o

Bratislavu a o Slovensko. Z mojej strany všetko.

Starostka:

Ďakujem za úvodné slovo. Otváram diskusiu k tomuto bodu. Prihlásený je pán poslanec

Osuský.

Poslanec MUDr. Osuský, CSc.:

… starostka, milí kolegovia, no ja nebudem veľmi rozširovať to, čo Ernest Huska

povedal len chcem povedať, že takým signálom je napríklad to, že vybavil náš laureát na

vrchole krízy pri absolútnom nedostatku rúšok dar svojej vlády pre Slovensko v podobe
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200 000 rúšok plus inicioval, aby firmy, ktoré zamestnávajú ľudí na Slovensku, aby ďalšie

tisíce rúšok dodali a keďže sa nevedelo ako sa bude situácia vyvíjať, tak ešte v tento týždeň

príde z Frankfurtu ďalšia zásielka 200 000 rúšok ako dar, ktorý vybavil pre Slovensko. Ten

jeho popis všetkého toho, čo urobil samozrejme ukazuje, že sa staral nielen o Bratislavu, Staré

Mesto ale staral sa plošne o Slovensko a musím povedať, že je to podľa mňa primeraný a

zaslúžený akt uznania. Často ak to porovnám s inými možno väčšími a významnejšími a

bližšími krajinami, ktoré možno neurobili to, čo dokázal urobiť jeho obchodné zastúpenie

takzvané, pretože ako vieme v rámci generálnej línie Európskej únie sa nesmie považovať

zastúpenie Taiwanu za veľvyslanectvo a on za veľvyslanca ako povedal Ernest ale je to človek,

ktorý koná dobro bez toho, aby tušil, že môže byť nejako ohodnotený a ocenený a tak som

veľmi rád, ak prijmeme toto ocenenie, ktoré nepochybne nebolo dôvodom jeho štyri roky

trvajúcej starosti o našu krajinu.

Starostka:

Ďakujem. Nakoľko nie je nikto ďalší prihlásený, ukončujem diskusiu k tomuto bodu a

odovzdávam slovo návrhovej komisii.

Návrhová komisia, poslanec Mgr. Ažaltovič:

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Staré Mesto udeľuje čestné občianstvo

mestskej časti Bratislava-Staré Mesto pánovi Larrymu L. R. Tsengovi, vedúcemu diplomatickej

misie na Slovensku za jeho neutíchajúci priateľský záujem o život na Slovensku a v Bratislave

Starom Meste, podporu spoločných projektov Taiwan Slovensko a vzájomného spoznávania sa

a za jeho prínos v oblasti vzdelania a parlamentnej a kultúrnej diplomacie.

Starostka:

Ďakujem návrhovej komisii, poprosím poslancov, aby sa prezentovali a hlasovali.

/Prezentácia/

/Hlasovanie/

Starostka:

Konštatujem, že za bolo 21 poslancov, proti 0, zdržalo sa 0, nehlasovalo 0. Návrh na

udelenie čestného občianstva bol schválený. Ďakujem. Môžem povedať, že na riadnom

rokovaní sa zúčastní pán veľvyslanec. Áno, tak nech sa páči.

Ing. Huska, vedúci oddelenia kultúry:

… Zatiaľ s protokolom ambasády aj s vedením mestskej časti sme hovorili o možnom

termíne na takéto slávnostné odovzdanie. Samozrejme pán veľvyslanec by sa vám chcel aj

osobne poďakovať a predbežne rozmýšľame nad dátumom 30.06., čiže na riadnom

zastupiteľstve, ktoré tu budete mať v tejto miestnosti o 12-tej hodine ste tu chvíľočku kým
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odchádzate na obed, aby sa mu v týchto priestoroch s celou parádou a celým protokolom takéto

čestné občianstvo udelilo. Áno, bolo by možno vhodnejšie, aby sa to urobilo s veľkou slávou v

Zichyho paláci vo veľkej sále ale pán veľvyslanec onedlho končí sa mu táto diplomatická misia

a museli by sme to naozaj urobiť ešte v priebehu júla letnej sezóny, aby sme stihli mu to

odovzdať kým odíde už na svoje ďalšie pôsobenie do Tchaj-pei. Takže preto navrhujeme ten

dátum 30.06. o 12:00. Ďakujem.

Starostka:

Ďakujem. Ospravedlňujem sa, že v rámci prihlásených poslancov do diskusie sa mi

zobrazilo neskôr ako sme teda udelili slovo pánovi Huskovi na doplnenie. Nakoľko teda

neevidujeme nikoho ďalšieho prihláseného do diskusie, končím dnešné zasadnutie miestneho

zastupiteľstva. Určite nás čaká ešte diskusia k rozpočtu, ktorý bude reflektovať dopady

mimoriadnej situácie a COVID pandémie na výpadok verejných zdrojov mestskej časti. Takže

to bude riadne v rámci komisií oznámené poslancom, kedy budú stretnutia. Ďakujem veľmi

pekne. Ešte by som vás rada informovala v rámci toho, že máme za sebou tretinu nášho

mandátu. Mestská časť pripravila pri tejto príležitosti v podstate ešte pred tým, pred marcom,

ako sa teda vyhlásila mimoriadna situácia pripravila takú publikáciu zhrnutia toho, čo sme za

prvú tretinu dokázali schváliť, vykonať v podstate posunúť v mestskej časti Bratislava-Staré

Mesto. Dali sme ju teraz vzhľadom na to, že sa robilo potom výberové konanie na dotlač alebo

na tlač a v podstate za 1 800 eur bol vysúťažený tlačiar, ktorý vytlačil výtlačky, ktoré si môžete

pri východe z našej Staromestskej siene zobrať, čo sa týka teda pôsobenia prvej tretiny odpočet

prvej tretiny Staromestského programu, ktorý je naším spoločným programom. Ďakujem a

dovidenia.
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